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Dekickvan
verzamelen

Hetbegint altijdmetdat enekunstwerk,waarvoor je als
eenblokvalt. Vijf kunstverzamelaars vertellenoverdie
liefde, dienaarmeer smaakt. ‘Ikkoop totaal opgevoel.’

DoorEllenLeijser · Fotografie:RamonvanFlymen

AliKeles (39) is investeerder enoprichtervanhet
inRotterdamgevestigdeLakesideCapital Partners.
Hij verzamelthedendaagsekunst –het oudste
werk stamtuit 1946–, die is ondergebracht inde
LakesideCollection.

‘K
unstwas inmijn
ogen iets voor
musea.Dat je
kunst ookkunt
kopen,was

niet ietswatbijmij leefde. Totdat
ik rondmijnnegentiende voor
het eerst opdePANkwamener
galeriehouders zag, kunstenaars
ontmoette. Zobegon ikmet af
en toe eenkunstwerk tekopen.
Ikkocht kunst voor thuis en voor
mijnbedrijven, vooral omdat ikhet
leukenprettig vondommeermee
teomringen.Tochheeft het even
geduurd voordat ikmeeen verza-
melaarnoemde.Dat is gaandeweg
ontstaanenmetmeerdan120
kunstwerkenkan ikhetnuookniet
meerontkennen.’
‘Eenaankoopbegintbijmij al-

tijdmetmijnhart. Eenkunstwerk
doet ietsmet je, raakt je, beweegt
je, kan inspireren, vragenoproe-
pen, schuren,maarhet kanook
gewoonheelmooi zijn. Esthetiek
kaneenbelangrijke redenzijnom
kunst te verwerven.Volgens veel
galeriehouders sta ik erombekend
dat ik geen impulsievekoperben.
Ikneemmijn tijdomeenwerk te

laten landen. Sommigewerkenheb
ikpasna jaren verworven.Werk
vanLevi vanVeluwbijvoorbeeld
heb ikmeerdan tien jaar geleden
voorhet eerst gezienennuheb ik
best veelwerk vanhem.’
‘Enhoewelhetbegintmet een

gevoel,moethet ook inmijnhoofd
kloppen. Ikbeneen rationeel
mens.Benmezeerbewust – zeker
als ik terugdenkaanmijn jeugd
– vanmijnfinanciëlemiddelen.
Maar ik verzamelnietmet inmijn
achterhoofddathet kunstwerk
zich inwaarde zal ontwikkelen. In
feitebetekentdeaankoop vaneen
kunstwerkdatde economische
waarde verlorengaat, omdat ikniet
vanplanben te verkopen.’
‘Ikdacht altijddat als ik geen

murenmeer zouhebbenwaar ik
dewerkenaankanhangen, ik zou
stoppenmethet kopen vankunst.
Datbleekniet zo te zijn, haha.
Dekelder stond volmetdozen.
Daaromben ikblij dat ik eencom-
partimentkonhuren inhetDepot
BoijmansVanBeuningen.Het is
heel fijndatdewerkendaar
publiek toegankelijk zijn in
eenmuseale omgeving.’

AliKeles is geen
impulsieve
koper. Soms
broedthij
jaren voorhij de
knoopdoorhakt
eneenwerk
aanschaft.
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CaspervanderKruk (62)
is gebouwmanager en
verzamelthedendaagse
kunst, vooral van
jongekunstenaars.
Zijnverzamelingheet
Sgabello (‘krukje’ inhet
Italiaans,watverwijst
naar zijnachternaamen
zijn liefdevoor Italië).

‘I
kkoop totaal opgevoel.
To-taal!Opeenwinter-
dag in2002wandelde
ikdoorde Jordaanen
werdmijnooggetrok-

kendoor eenopvallendegevel.
Hetwasdegalerie vanFonsWel-
ters. Ik gingnaarbinnenenwist
nietwat ik zag. Aandemurenhing
hetwerk vanGé-Karel vander Ster-
ren, toenupcoming enhot. Ikwerd
overweldigddoor alle kleuren.’
‘Erwas éénwerk vanVander

Sterren inhetbijzonderdatme
greep. Ikwerder onrustig van,
maarhadgeenbenul vanprijzen,
vandekunstwereld enalhelemaal
niet vandegaleriewereld. Een
week later ging ik terug enheb
ikhetwerkgekocht. Fons en ik
werdengoede vrienden,hij heeft
mij opgevoed indekunstwereld.
Jarenlangkocht ik alleenbij hem
indegalerie.’
‘In 2007namhijmemeenaar

FriezeArt, inLonden.Daar ging
eenwereld voormeopen, ikwas
zogroenals gras. Ikweetnog
goed: ikwas inde stand vande
beroemdegalerieWhiteCube,
endaarhingeengeweldige foto
vanAndreasGursky, vanwie ik
nognooit gehoordhad.Diewilde
ikwelhebben. Ik vroegdeprijs:
460.000dollar. Ik zei: 46.000dol-
lar?Datwas eenhardekennisma-

king,maar toenwist ik ook: er is
meerdanFons.’
‘Terug inNederlandben iknaar

alle galeries inAmsterdamen
ookdaarbuitengegaan.Vanafdat
momentheeft het verzameleneen
vlucht genomen.Hetwerdeen
soort verslaving.’

‘Ikhadgeenbenul vanprijzen, dekunstwereld
en al helemaal niet vande galeriewereld’

‘Ikworderheel blij van. Enhet
kanmeookergontroeren, het
verzamelenkanmeprikkelen, uit-
dagen.Ookals ik eenkunstwerk
niet snap, kanhetmij triggeren.
Als ik er onrustig vanword, en
eroverblijf nadenken, en ikheb
hetbudget ervoor, koop ikhet. Als

ikmeteenomvergeblazenword,
koop ikhetmeteen. Somsvergt
het iets langer, dankanhet aan
mijnneus voorbijgaan.Someyou
win, someyou lose.’
‘Tot vorig jaarhad iknooit iets

verkocht. Lieverdoe ikdatniet,
wanthet gaatmeaanhethart
afstand tedoen vanwerken.Maar
om je teontwikkelen,moet je van
werkwaarover jenietmeer zo en-
thousiast bent, afscheidnemen,
omdeweg vrij temaken voor iets
nieuws.’
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EvaMoerbeek (38)
is businessdesign
directorbijAccenture
SongEurope. Ze
verzameltwerkvan
jongekunstenaars.
Aanvankelijkvooral
fotografie,nuook
schilderijen, aquarellen,
keramiekenNFT’s.

‘I
nmijnbaanhelp ik
bedrijven te innoveren
voor eenduurzame
toekomst. Ikbeneen
grootdeel vandedag

bezigmet zakelijkeontwikkeling.
Daaromvind ikhetfijnomme, als
een soort tegenhanger, doorkunst
te laten inspireren.Mijn vader
is eengroot kunstliefhebber, hij
sleeptemealtijdmeenaarmusea,
endan vooral naardeoudemees-

ters, 17de, 18deen19deeeuw.
Maarnietnaardemodernekunst.’
‘Ikmerktedat ikdaarminder

kennis vanhad, die kunst soms
ookniet begreep.Dandacht ik:
waar kijk iknaar?Waaromis
iedereenhier zo verrukt over en
snap ik erniets van?Tegelijkertijd
voelde ik eendrempel omeen
galeriebinnen te stappenen vra-
gen te stellen.’
‘Daaromsloot ikme in2018

aanbij deYoungCollectorsCircle.
Hierdoorheb ikdekunstwereld
beter lerenbegrijpenenookde
kunst opeenbeteremanier leren
interpreteren.Het gaat ommeer
danalleenhetplaatje,meerdan
alleenhet esthetische.’
‘Ikben sindsdienookgaan

inziendat kunstniet alleen iets is
voor rijkemensen.Elk individu
kan, al is hetmetkleine stapjes,
dekunstwereldondersteunen.
Toenwas voormij hetmoment

‘Een aankoop begint bijmij altijdmet
mijn hart. Een kunstwerk doet ietsmet je, raakt je’

aangebrokenommijneerstewerk
tekopen.’
‘Inde loopder tijdben ik anders

naar kunst gaankijken.Natuurlijk
wil jehetwerkmooi vinden, erdoor
geraaktworden,maar jewilt ook
debetekenisbegrijpen.Watbete-
kenthet voormij als persoon?Wat
heeft dekunstenaar ermeewillen
uitdrukken?Wat is dediepere
laag?Daardoor zijn ernuookwer-
kendiememinder roeren.’
‘Ikkoopeenwerknietomdat

hetmeerwaardkanworden.Fijn
alshet zijnwaardebehoudt,maar
vooralomdatdatbetekentdatde
kunstenaaraanhetgroeien is en
ikdaaraanhebkunnenbijdragen.
Overhet algemeenword ikgeïnspi-
reerdenvrolijk vanmijnkunst.En
dewerkendie ikdeafgelopen twee,
drie jaarhebgekocht, zijn vaak
gekoppeldaan fases inmijn leven.
Iederwerkvertelt zijneigenver-
haal,maar zegtook ietsovermij.’

EvaMoerbeek
geniet ervanals
haar aankopen
ervoor zorgen
dat eenkunste-
naar kanblijven
groeien.

Casper vander
Kruk zag zich vo-
rig jaar voorhet
eerst genood-
zaakt eenwerk
te verkopen, om
plek temaken
voor ietsnieuws.
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OscarvanGelderen
(57) is oud-uitgevervan
LebowskiPublishers
endoet tegenwoordig
hetmanagementvan
auteurs enkunste-
naars. Samenmet
zijnvrouw,Manuela
Klerkx, verzamelthij
outsiderkunst en jonge
Vlaamsekunstenaars.

‘D
e termoutsi-
derkunst is
misleidend,
vroeger zei-
den zedatdie

gemaakt is doormensendie gek
zijn. Iknoemhet lieverniet-acade-
mischekunst, dus gemaaktdoor
mensendie geenkunstopleiding
hebbengehad.Doordat outsi-
derkunstniet gemaakt is voorde
kunstmarkt of deopenbaarheid,

wordt veelwerkpasontdektnahet
overlijden vandemaker.’
‘Het is, zoalsmijn vrouw,Manu-

ela, het ooit treffend verwoordde,
egolozekunst. Ze isniet gemaakt
uit commerciële afwegingen,niet
omtepleasen,niet omte zeggen:
kijkmij eensbelangrijkekunst
maken. Ze is gemaaktuit pure
creativiteit,met een innerlijke
drive, omdathetmóést.Datmaakt
hetwerk voormij authentieker. En
bovendien:watdoethet ertoedat
demaker – soms,maar zekerniet
altijd – in een zorginstelling zit?
Dat zegtniets overdekwaliteit.’
‘Ikwordniet alleengeraakt

doorhetbeeld,maarookdoorhet
verhaal erachter.Dat geeft er een
extradimensie aan.Veel outsider-
kunst is ontstaan ineenzaamheid,
het zijn vaak schrijnende verhalen.
Er zit vaakook ietsheroïsch in
hetwerk, eenoverwinningophet
leven.’
‘Demeestehedendaagse foto-

grafiewordt inoplage verkocht,

‘Outsiderkunst is egoloze kunst, niet gemaakt
om te pleasen,maar uit pure creativiteit’

maarhetbijzondere vandeoutsi-
derfotografie isdathet vaakunica
zijn.Hetwerk is immersniet
bedoeld voordemarkt.Datmaakt
het extra speciaal omte verzame-
len. Sinds ikdeels inAntwerpen
woon, verzamel ikookwerk van
jongeVlaamsekunstenaars. Ik
houervan iets te zoekenen te
kopenwaarnogniet iedereen
achteraan loopt, dat deed ikook
al als uitgever.Het is leukomde
eerste te zijndie eenwerk vaneen
jongekunstenaar koopt. Enals
hij niet doorbreekt?Datmaakt
hetwerk tochnietmindermooi?
Aande randen vandekunst, in
deperiferie, is het spannender.
Jemoet er ietsmeermoeite voor
doen,maar ikhouerniet vanals
het temakkelijk gaat.Die struggle
maakthet leven interessanter.’
‘Ik verzameldeal voordat ik

Manuelakende.Nudoenwehet
samen. Ikkandat iedereenaan-
raden: samenverzamelen ishet
ultiemezielscontact.’

Oscar van
Gelderenenzijn
vrouw,Manuela
Klerkx, verzame-
len zogenoemde
outsiderkunst.
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VoorAntoinede
Werd voelt het
verzamelen van
kunst als een
soort jagen.

AntoinedeWerd
(59) is advocaat.
Hij is eenvande
grondleggersvan
GMWadvocaten,
uitDenHaag, en
gespecialiseerd
in familierecht.
Hij verzamelt
voornamelijk
abstractekunst
en ‘tribal art’.

‘D
e liefde voor
kunst ontstond
tijdensmijn
studietijd. Ik
gingmet een

vriendnaarParijs enbezocht een
tentoonstelling vanKandinsky. Ik
werddaar enormdoor gegrepen.
Daar ishet zaadje geplant.Mijn

allereerste kunstwerkkocht ik vlak
daarna, eenfiguratiefwerk vaneen
Haagsekunstenaar.Naeenpaar
jaarheb ikdat verkocht aaneen
vrienddiehetheelmooi vond.Het
werkwasmij gaan tegenstaan. Ik
hou totaal niet vanfiguratie.Dat
vind ik vaakniet omaan te gluren,
het verveeltmegewoon.’

‘Ik hou totaal niet vanfiguratie. Dat vind ik
vaakniet omaan te gluren, het verveeltme’

‘Methet geld vandat eerste
kunstwerkheb ik eengroot schil-
derij vanMarioMoronti gekocht.
Dathangtnog steedsopmijn
werkkameropkantoor. Eenheftig
werk vaneengrote rode vlek.
Abstract expressionistisch, daar
hou ikheel erg van.Hetheeft iets
ongrijpbaars, iets krachtigs.’
‘Ik koop vooral opgevoel. En ik

benongelooflijkblijmet Insta-
gram,omdat jedaar veelmee
kunt zien;wat eenkunstenaarnog
meerheeft gemaakt enofhetwerk
geenonetrickpony is. Al vind ik
dat ookniet zo erg.Onetrickpo-
ny’sheb ikbest veel hier, doordat
ik vaak van jongekunstenaars
koop.Dat vind ik leukomtedoen.
Hetmaaktmij niet uit als de car-
rière eenkortstondig avontuur
blijkt te zijn.Hetwerkwordtniet
minderwaard voormij.’
‘Een vanonzedochtersheeft

onlangs samenmethaar vriend
allewerkengecategoriseerd en
gefotografeerd.Dat leverde verras-
singenop,werkenwaarvan ikniet
meerwist datwediehebben:wow,
isdat er ook?Best tragischhè?Het
staat allemaal indeopslag.Het is
een soort kunstkerkhof.’
‘Waaromkoop jedannog, kun

je je afvragen.Omdat zichelke
keerweer iets aandientwat opde
knopdrukt: datwil ikhebben.
Het is een soort jagen.Dat is een
belangrijkemotor voormij als
verzamelaar.Dat je iets ziet endie
adrenaline voelt: dat zal enmoet
ikhebben. Ikhouheel erg van
grotewerken,maardiepassen
nietmeer inhuis.Wehebbenzelfs
deboekenkast voorhet raamge-
zet opdat een stukmuur vrijkomt
omiets aan tehangen.Wekopen
nuookdriedimensionaalwerk.
Omdathetmooi is,maarookuit
praktischoogpunt: je kunthet zo
neerzetten.’q
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